
Eesti Kurtide Liidu juhatuse koosoleku 
 

PROTOKOLL nr. 56 
 
Zoomi koosolek 23.03.2022 
 
Zoomi koosolekust võtsid osa: Tiit Papp, Riina Kuusk, Sirle Papp, Helle Sass, Mati Kartus. 
Puudus: Janis Golubenkov. 
 
Päevakord: 
 

1. EKL tegevuse hetkeseis ja väljakutsed 2022 
2. EKL 100-nda juubeli korraldamise hetkeseis 
3. EUD aastakoosoleku delegaatide otsustamine 
4. EKL liidukoosoleku korraldamise jooksvad küsimused 
5. EKL põhikirja ja arengukava täiendamine 
6. Võrumaa Kurtide Ühingu ja Lääne-Virumaa Ühingu kitsaskohtade arutelu ja 

lahendusettepanekud 
7. Ukraina kurtide põgenike abistamise teema ja probleemid 
8. Jooksvad küsimused 

 
 

1. EKL tegevuse hetkeseis ja väljakutsed 2022 
 
Tiit Papp andis teada, et EPIF tegevustoetuse eraldis meile on võrreldes 2021. aastaga 
vähenenud ligikaudu 200 euro võrra. See summa ei ole suur ja meie saame 2022. aasta 
planeeritud tegevustega hakkama. Samuti ta andis lühikese ülevaate EKL ettevõtete 
toimetulekust kallinevate elektri ja küttehindade valguses ja edasisest perspektiivist. 
 
Rohkem küsimusi ei olnud, 
 
OTSUS: teadmiseks võetud. 
 

2. EKL 100-nda juubeli korraldamise hetkeseis 
 
Tiit Papp kordas üle, et kalendriplaanis planeeritud 20. mai tänugala jääb jõusse, kui 
vahepeal ei juhtu midagi erakordset. Aprilli alguses peab saatma liikmesühingutele palve, 
et nad teeksid ettepanekud, et kes väärivad meelespidamist tänukirjaga või autasuga. 
 
Tiit Papp juhib tähelepanu, et tänugalale on oodatud isikud, kes saavad kutse. Kurtidest 
soovijad ei mahu kurtide maja saali. Kurtide kogukond on oodatud üle Eesti Kopra tallu 11. 
juunil.  

 
Sirle Papp võtab enda õlule videoteavitamise. 
 
Riina Kuusk täpsustas EKL 100-nda juubeli kokkutuleku üksikasju koos üleeestilise 
pensionäride kokkutulekuga. 
 



Tiit Papp teatas, et juubeli kogumiku taotlus ei rahuldatud ja meie peame oma finantsiga 
saama hakkama. Eelarve läheb väga pingeliseks. 
 
Tänugala ja kokkutuleku ajakava täpsustatakse jooksvalt. Juhatuse liikmete tööülesanded 
on jaotatud. 
 
OTSUS: teadmiseks võetud. 
 

3. EUD aastakoosoleku delegaatide otsustamine 
 
Tiit Papp teatas, et EUD (Euroopa Kurtide Liidu) igaaastane aastakoosolek toimub 25. - 29. 
mail, nüüd seekord Prantsusmaal Marseille linnas. Valimised pidid toimuma juba 
möödunud aastal, kuid seekord jäeti ära koroonapandeemia tõttu. Nüüd seekord toimub 
aastakoosolek koos valimisega. Ta peab vajalikuks kaasata oma juhatusest kellegi, kes 
tegeleks aktiivselt sündmuste kajastamisega ja publitseeriks koheselt Facebooki seinal, nii 
et Eesti kurtide kogukond oleks värskes infoväljas. 

 
Tiit Papp tegi ettepaneku Sirle Papile ja küsis juhatuse liikmete arvamusi ja ettepanekuid. 
Vastuväiteid Sirle Papi vastu ei olnud. 
 
OTSUS: saata delegaadid Tiit Papp ja Sirle Papp EUD aastakoosolekule. Kõik on poolt. 
 

4. EKL liidukoosoleku korraldamise jooksvad küsimused 
 
Tiit Papp tegi ettepaneku varem 23. aprillile planeeritud liidukoosoleku edasi lükata 30. 
aprillile. Kõik olid vastu ja tegid ettepaneku jätta liidukoosoleku kuupäeva samaks. Tiit Papp 
muretses, et kas kõik osapooled – ettevõtted, oma raamatupidaja ja revident jõuavad oma 
aruandlusega ja revideerimisega lühikese ajaga ühele poolele. 

 
OTSUS: Jätta liidukoosoleku toimumise aeg (23. aprill) samaks, erakorralisel vajadusel tuleb 
liidukoosolekut edasi lükata 30. aprillile, teatades enne 2 nädalat toimumise aega, nagu 
näeb ette EKL põhikiri. 
 

5. EKL põhikirja ja arengukava täiendamine 
 
Tiit Papp andis teada, et on vaja täiendada EKL põhikirjas ja arengukavas kurtide 
kogukonna kui sihtrühma definitsiooni keele- ja kultuurivähemuseks. Paljud väljastpoolt ei 
saa aru, et mis tähendab kurtide kogukonna eesti viipekeele ja kultuuri kaitsmine. Tuleb 
täpsustada sihtrühma definitsiooni. 
 
OTSUS: saata liidukoosolekule täiendustega põhikiri ja arengukava kinnitamisele. 
 

6. Võrumaa Kurtide Ühingu ja Lääne-Virumaa Ühingu kitsaskohtade arutelu ja 
lahendusettepanekud 
 
Juhatus arutas Võrumaa ja Lääne-Virumaa Kurtide Ühingu muresid ja lahenduskäike, kuidas 
parandada nende tegevusvõimekust. Tuleb selgitustööd teha organisatsiooni olemasolu 
olulisust kohaliku tasandi probleemide lahendamisel ja mobiliseerida liikmeid ühtseks 
ühistegevuseks. 



 
OTSUS: juhatusel leida aega alates septembrist nende esindajatega kokkusaamiseks ja läbi 
rääkimiseks. 
 

7. Ukraina kurtide põgenike abistamise teema ja probleemid 
 
Sirle Papp andis lühikese ülevaate, et kuidas ollakse valmis Eestis Ukraina kurtide põgenike 
vastuvõtmiseks. Lätis ja Leedus oldi valmis selliste inimeste vastuvõtmiseks.  Täpsustava 
info saamiseks solgutati teda mitme asutuse ja ministeeriumi vahel. Lõpuks leiti sobiv 
asutus ehk Helpific, kes peaks vajaduse korral abi osutama selliste kurtide põgenike 
vastuvõtmiseks ja vajaliku abi osutamiseks. Tuli esimene Ukraina kurtide pere koos kuulja 
pojaga. Siis ei olnud Helpificist mingit vastust ega kohest abi.  
 
Sirle Papp pidi algusest peale kiiresti ennast kurssi viima põgenike teemaga ja helistama 
mitmesse kohta, suuresti tänu Skype kaugtõlketeenusele. Ilma selleta oleks asjakohase abi 
osutamine väga raske. Sirle Papp tänab väga Sotsiaalkindlustusametist Sandra Laurimaad ja 
Eesti Vaegkuuljate Liidust Külliki Bodet kiirete ja asjalike nõuannete eest. 

 
Sirle Papp rõhutas oluliselt Tartu ja Pärnu kurtide organisatsioonide kaasatust Ukraina 
kurtide põgenike abistamiseks ja nõustamiseks. 
 
Juhatus tänas Sirle Pappi suure ja tasuta töö eest. 
 
OTSUS: võtta teadmiseks. 
 

8. Jooksvad küsimused 
 

Rohkem küsimusi ei olnud. 
 
 
 
Zoomi koosoleku viis läbi ja protokollis: Tiit Papp 
 


